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ZAPISNIK 

sa 127. sjednice Odbora za  zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine Crne 

Gore, održane 8. Jula 2016. godine 

     Sjednica je počela u 11 sati.  
 
     Odborom je, na sjednici, predsjedavao poslanik Zoran Jelić, predsjednik Odbora.  
 
     Sjednici Odbora su prisustvovali poslanici, članovi Odbora: dr Halil Duković, Maida 
Bešlić,  prim. dr Izet Bralić, Andrija Popović i dr Jasmin Sutović. 
 
    Sjednici Odbora nijesu prisustvovali poslanici, članovi Odbora: Janko Vučinić, dr 

Radovan Asanović  i dr Novica Stanić.    

     U svojstvu predstavnika predlagača zakona sjednici su prisustvovali: Jovo Pajović, 

generalni direktor Direktorata za penzijsko i invalidsko osiguranje i boračku i invalidsku 

zaštitu u Ministarstvu rada i socijalnog staranja, Tijana Prelević, v.d. generalne direktorice 

Direktorata za rad u Ministarstvu rada i socijalnog staranja i podnosioci amandmana - 

poslanici Velizar Kaluđerović, Neven Gošović i Srđan Milić.  

     Rad sjednice pratili su akreditovani novinari.  

     Predsjednik Odbora Zoran Jelić predložio je proširenje dnevnog reda amandmanom 

poslanika Srđana Milića, koji je podnio na Predlog zakona o izmjenama Zakona o 

penzijskom i invalidskom osiguranju.       

     Nakon toga, za sjednicu je predložen i jednoglasno usvojen sljedeći 
 

                                           DNEVNI RED: 

1. AMANDMAN NA PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA ZAKONA RADU,KOJI 
SU PODNIJELI POSLANICI VELIZAR KALUĐEROVIĆ, NEVEN GOŠOVIĆ, 
MLADEN BOJANIĆ I DRITAN ABAZOVIĆ; 

 

2. AMANDMANI NA PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA ZAKONA O 
PENZIJSKOM I INVALIDSKOM OSIGURANJU: 
 

- 3 AMANDMANA KOJE SU PODNIJELI POSLANICI NEVEN GOŠOVIĆ I MR 

DRITAN ABAZOVIĆ;  

- 1 AMANDMAN KOJI JE PODNIO POSLANIK SRĐAN MILIĆ. 
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3. RAZMATRANJE PREPORUKE SAVJETA ZA GRAĐANSKU KONTROLU 
RADA POLICIJE  KOJI JE PRIMLJEN U PISARNICI SKUPŠTINE CRNE GORE  
4. JULA 2016.GODINE. 

 
 
Prva tačka dnevnog reda 
Amandman na Predlog zakona o izmjenama Zakona o radu koji su podnijeli 
poslanici Velizar Kaluđerović, Neven Gošović, Mladen Bojanić i Dritan Abazović  
 
    Obrazloženje amandmana na Predlog zakona o izmjenama Zakona o radu, u ime 
podnosilaca amandmana, dao je poslanik Velizar Kaluđerović. 
 
     Obrazlažući amandman, poslanik Velizar Kaluđerović kazao je da je amandman 
podnešen iz razloga što poslodavci u Crnoj Gori ignorišu član 62 Zakona o radu. Ovim 
amandmanom želi se postići da zaposleni u Crnoj Gori sedmični odmor koriste nedjeljom 
a da samo izuzetak od tog pravila bude da poslodavci organizuju rad tog dana. U slučaju 
da poslodavac organizuje rad nedjeljom amandman predviđa da radniku, u tom slučaju, 
pripadaju sva prava kao da radi na dan državnog ili vjerskog praznika. Smatra da je od 
izuzetnog značaja da se, u okviru sedmičnog odmora, odmor  koristi nedjeljom. Kazao je 
da u evropskim zemljama postaji pravilo da se vikendom koristi sedmični odmor i da 
nadležni državni organi u Crnoj Gori ne rade ništa kako bi se ovako loša praksa prekinula.     
 
     Poslanik Radosav Nišavić kazao je da je bio svjedok čuđenja ljudi koji su posjećivali 
Crnu Goru, da u Crnoj Gori neke prodavnice rade nedjeljom (na primer prodavnice 
tekstila).  
 
     Poslanik Andrija Popović podsjetio je da u zemljama okruženja prodavnice ne rade 
nedjeljom. Smatra da je veliki problem što u Crnoj Gori neki poslodavci uvode nedjelju 
kao radni dan. Mišljenja je da je u Crnoj Gori prisutna velika eksploatacija radne snage. 
Dodatni problem je to što radnici ne smiju da prijave iskorišćavanje radne snage da ne bi 
izgubili posao. Kazao je da će Liberalna partija podržati amandman na Predlog zakona o 
izmjenama Zakona o radu koji su podnijeli poslanici Velizar Kaluđerović, Neven Gošović, 
Mladen Bojanić i Dritan Abazović. 
 
       Poslanik prim. dr Izet Bralić kazao je da je ovaj amandman prihvatljiv za 
Socijaldemokratsku partiju. Mišljenja je da amandman pruža punu zaštitu prava radnika, 
ne pričinjava štetu poslodavcima a u skladu je sa evropskom praksom.      
                                                                           
      Predstavnica predlagača zakona Tijana Prelević (v.d. generalne direktorice 
Direktorata za rad u Ministarstvu rada i socijalnog staranja) nije prihvatila amandman na 
Predlog zakona o izmjenama Zakona o radu koji su podnijeli poslanici Velizar Kaluđerović, 
Neven Gošović, Mladen Bojanić i Dritan Abazović.  
   
     Sekretarka Odbora, Snežana Kaluđerović predložila je da se amandman poslanika 
Velizara Kaluđerovića, Nevena Gošovića, Mladena Bojanića i Dritana Abazovića, iz 
pravno tehničkih razloga, preformuliše i fizički podijeli u dva amandmana (1 i 2). Nakon 
predložene pravno tehničke korekcije amandmani 1 i 2 glase: 
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AMANDMAN 1 
Prije člana 1 Predloga zakona  dodaje se novi član koji glasi: 
 

“Član 1 
 
U Zakonu o radu (“Službeni list CG”, br.49/08, 59/11, 66/12 i 31/14) u članu 62 stav 3 
mijenja se i glasi: 
 
“Izuzetno od stava 2 ovog člana poslodovac može da organizuje rad nedjeljom ako ispuni 
uslove propisane zakonom za rad na dan državnog ili drugog praznika i zaposlenim koji 
rade nedjeljom obezbijedi korišćenje prava koja su jednaka sa pravima za rad na dan 
državnog ili drugog praznika.”.”. 
 

Vrši se prenumeracija članova Predloga zakona. 
 
AMANDMAN 2 
Član 1 Predloga zakona mijenja se i glasi: 
 
“U članu 119 stav 4 briše se. 
 
      Dosadašnji stav 5 postaje stav 4. 
 
      Predstavnik podnosilaca amandmana poslanik Velizar Kaluđerović saglasio se sa 
predloženom pravno tehničkom korekcijom amandmana.                                                  
 
    Odbor nije prihvatio amandmane (1 i 2) poslanika Velizara Kaluđerovića, Nevena 

Gošovića, Mladena Bojanića i Dritana Abazovića (3 glasa  „za“ i 4 glasa  „uzdržan“) i 

predložio je  Skupštini  da ih odbije.  

 
Druga tačka dnevnog reda 
Amandmani (3) na Predlog zakona o izmjenama Zakona o penzijskom i invalidskom 
osiguranju, koji su podnijeli poslanici Neven Gošović i mr Dritan Abazović 
  
     Obrazloženje amandmana, u ime podnosilaca amandmana, dao je poslanik Neven 
Gošović. Kazao je da se ovim amandmanima pokušava otkloniti nepravda prema licima 
koja treba da ostvare pravo na penziju nakon smrti korisnika penzije. Dodao je da u 
slučaju prihvatanja amandmana, nije potrebno obezbijediti dodatna sredstva iz Budžeta 
Crne Gore u 2016. godini. Istakao je da treba uložiti dodatni napor da rješenja, koja nude 
ovi amandmani, nađu mjesto i zažive u našem penzijsko i invalidskom osiguranju.    
 
     Poslanik prim.dr Izet Bralić smatra da ovi amandamani doprinose većoj humanosti 
Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju. Kazao je da su za Socijaldemokratsku 
partiju amandmani prihvatljivi.  
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     Predstavnik predlagača zakona Jovo Pajović (generalni direktor Direktorata za 

penzijsko i invalidsko osiguranje i boračku i invalidsku zaštitu u Ministarstvu rada i 

socijalnog staranja) nije prihvatio amandmane poslanika Nevena Gošovića i mr Dritana 

Abazovića. 

     Odbor nije prihvatio amandmane poslanika Nevena Gošovića i mr Dritana Abazovića 

(2 glasa  „za“  i 5 glasova „uzdržan“) i predložio je  Skupštini  da ih odbije. 

 

    Na sjednici Odbora razmotren je i amandman na Predlog zakona o izmjenama Zakona 
o penzijkom i invalidskom osiguranju koji je podnio poslanik Srđan Milić.   
 
    Poslanik Srđan Milić, obrazlažući predmetni amandman, kazao je da je u Crnoj Gori 
neophodno pitanje reforme penzionog sistema. Ovim amandmanom želi se ispraviti 
nepravda u društvu. Kazao je da ovaj amandman iziskuje minimalna finansijska sredstva 
pa je pozvao  članove Odbora da glasaju za isti.  
 
      Poslanik prim.dr Izet Bralić kazao je da ovaj amandman ima smisla, naročito kada 
se uzmu u obzir radnici firmi koje su otišle u stečaj, radnici koji se nalaze na Biro-u rada 
Crne Gore i oni kojima je država platila „minimalac”. Kazao je da bi mala modifikacija ovog 
amandmana mogla da pruži puni doprinos zaštiti ovih radnika.       
 
      Predstavnik predlagača zakona Jovo Pajović (generalni direktor Direktorata za 
penzijsko i invalidsko osiguranje u boračku i invalidsku zaštititu u Ministarstvu rada i 
socijalnog staranja) nije prihvatio amandman poslanika Srđana Milića. 
 
       Sekretarka Odbora, Snežana Kaluđerović predložila je da se amandman 1, iz pravno 

tehničkih razloga, preformuliše i fizički podijeli u dva amandmana zbog toga što 

nomotehnički nije ispravno jednim amandmanom mijenjati sadržaj jednog člana i 

istovremeno dodavati novi član. To treba razdvojiti i jednim amandmanom mijenjati 

sadržaj predloženog člana Predloga zakona a drugim amandmanom dodati novi član u 

Predlog zakona. Dakle, nakon predložene fizičke podjele amandmana 1 na nove 

amandmane (1 i 2), amandmani 1 i 2 glase:  

AMANDMAN 1 

    Član 1 Predloga zakona mijenja se i glasi: 

 

„U Zakonu o penzijskom i invalidskom osiguranju („Službeni list RCG“, br.54/03, 39/04, 

61/04, 79/04, 14/07 i 47/07 i „Službeni list CG“, br.79/08, 14/10, 78/10, 34/11, 66/12, 

38/13, 61/13, 60/14, 10/15 i 44/15) u članu 19 poslije stava 1 dodaje se novi stav koji 

glasi: 
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„Izuzetno od stava 1 ovog člana starosna penzije se utvrđuje od prosjeka zarada, odnosno 

osnovica osiguranja ostvarenih u 15 godina staža osiguranja u kojima je uplaćena najveća 

stopa doprinosa, ako je to za osiguranika povoljnije.“.“. 

AMANDMAN 2 

Poslije člana 1 Predloga zakona dodaje se novi član koji glasi: 

„Član 2 

     U članu 75 stav 2 briše se. 

Vrši se prenumeracija članova Predloga zakona. 

      Podnosilac amandmana poslanik Srđan Milić saglasio se sa predloženom pravno-

tehničkom korekcijom amandmana. 

    Odbor nije prihvatio amandmane 1 i 2 poslanika Srđana Milića (2 glasa  „za“ i 4 glasa  

„uzdržan“) i predložio je Skupštini da ih odbije. 

 

Treća tačka dnevnog reda 

Razmatranje preporuke Savjeta za građansku kontrolu rada policije koji je primljen 

u pisarnici Skupštine Crne Gore 4.jula 2016.godine 

    Savjet za građansku kontrolu rada policije, 4.jula 2016. godine, preporukom se obratio 
ovom Odboru, gdje je između ostalog navedeno da je Savjet od strane ugledne nevladine 
organizacije „Mladi Romi” informisan da se Armin Tafa, rođen u Kotoru, sa prebivalištem 
u Igalu, Sutorina, opština Herceg Novi, prijavio za upis na Policijsku akademiju u 
Danilovgradu.  
 
     Savjet predmetnim dopisom poziva članove Odbora da, u slučaju mladog Roma 
Armina Tafe, doprinesu mjeri afirmamtivne akcije i aktiviranju ustavnih i međunarodnih 
standarda.   
 
    Poslanica Maida Bešlić kazala je da Odbor treba dati preporuku za ovog mladog 
Roma i da, u slučaju da položi testove, on ima prednost u odnosu na druge kanditate.  
 
   Predsjednik Odbora Zoran Jelić složio se da Odbor treba dati preporuku za upis 
mladog Roma Armina Tafe da, u slučaju da položi testove, on ima prednost u odnosu na 
druge kanditate.  
 
      Poslanik prim.dr Izet Bralić kazao je da veoma cijeni napor i namjeru podnosioca 
ovog dopisa. Mišljenja je da, u ovom slučaju, to nije urađeno na najbolji način iz razloga 
što se u preporuci Savjeta za građansku kontrolu rada policije pominje ime pripadnika 
romske nacionalnosti, ali će ipak, Socijaldemokratska partija podržati ovu preporuku. 
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      Predsjednik Odbora Zoran Jelić kazao je da će se ova preporuka Odbora uputiti 
Savjetu za građansku kontrolu rada policije.  
 
      Na sjednici su jednoglasno usvojeni zapisnici sa  125. i 126.sjednice Odbora.   

 
      Sjednica je završena u 12 sati 20 minuta. 
 
 
 
 
 Sekretarka  Odbora                                                                    Predsjednik  Odbora                                       
 Snežana Kaluđerović                                                                          Zoran Jelić      
                                                                                                            

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
           
       
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            


